
Protokoll møte i Interkommunalt politisk råd for Nord-Østerdal. 

 

 
PROTOKOLL 
Torsdag 27. februar 2025 kl. 13.00 til 15.00, kommunestyresalen Tynset kommune. 

Tilstede: 
Ordfører Alvdal, Mona Murud    
Ordfører Folldal, Kristin Langtjernet    
Ordfører Rendalen, Linda Døsen Stubsveen  
Ordfører Tynset, Merete Myhre Moen       
Ordfører Os, Ivar Midtdal      
Ordfører Tolga, Bjørnar Tollan Jordet, deltok under behandling av sak 20/2025 og Diverse orienteringer. 
Kommunedirektør Alvdal, Per Arne Aaen     
Wibeke Gropen Børresen, Innlandet Fylkeskommune  
Iselin Vistekleiven, Innlandet Fylkeskommune  
Svein Birger Ørsnes, Innlandet Fylkeskommune  

Saksliste 27.02.2025 
Sak 17/25: Godkjenning av innkalling og sakliste 
Sak 18/25: Godkjenning av protokoll fra møte 05.02.25 
Sak 19/25: Fjelltrainee 
Sak 20/25: Regionalt ungdomsråd 
Sak 21/25: Regional nærings- og energistrategi 
Sak 22/25: Interkommunalt friluftsråd 
Sak 23/25: Diverse orienteringer 
Sak 24/25: Eventuelt 

 
Sak 17/2025: Godkjenning av innkalling og sakliste 
 
Forslag til vedtak: 
Innkalling og sakliste godkjennes. 
 
Vedtak: 
Innkalling og sakliste godkjennes. 
 
Sak 18/2025: Godkjenning av protokoll fra møte 05.02.25 

Forslag til vedtak: 
Protokoll fra møte 05.02.25 godkjennes. 
 
Vedtak: 
Protokoll fra møte 05.02.25 godkjennes. 
 
 
 



Sak 19/2025: Fjelltrainee 
 
Saksopplysninger 
Fjelltrainee søker om økonomisk støtte fra IPRNØ for å videreføre og utvide traineeordningen i Nord- 
Østerdal. Ordningen har til hensikt å rekruttere og beholde høyt utdannede unge voksne i regionen, for å 
styrke det lokale næringslivet. 

I 2024 ble det ansatt 3 traineer i Nord-Østerdal, og Rørosregionen Næringshage ønsker å bygge videre på 
dette i 2025. Prosjektet er hovedsakelig finansiert gjennom en medlemsavgift fra deltagende bedrifter, 
men ordningen i Nord-Østerdal trenger ytterligere midler for å dekke driftskostnader og utvikling. 
Dette er kritisk for å unngå en økning i deltakeravgiften og mulig reduksjon i antall traineer og bedrifter 
som kan delta. Fjelltrainee søker om totalt kr. 324.000,- fordelt på året 2025 og året 2026. 
 
Vedlagt ligger presentasjon og søknad fra Fjelltrainee.  
 
Saksvurdering: 

Fjelltrainee har som formål å sikre tilgang til relevant kompetanse for næringslivet i regionen og økt 
bosetting. Dette er i tråd med IPRNØ sin strategiske plan 2024 – 2028 hvor det skal samarbeides om å få 
personer med bærekraftig kompetanse og rekruttere personer utenfra til allerede eksisterende næringer 
og bedrifter i hele regionen. Søknaden fra Fjelltrainee vedtas. 
 
Innstilling: 
IPRNØ innvilger totalt kr. 324.000,- til Fjelltrainee fordelt på året 2025 og året 2026. 
 
Behandling: 
Innstillingen enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
IPRNØ innvilger totalt kr. 324.000,- til Fjelltrainee fordelt på året 2025 og året 2026. 
 
 

Sak 20/2025: Regionalt ungdomsråd 
 
Saksopplysninger 
Det regionale ungdomsrådet i Nord-Østerdal møtes årlig til 4 møter på Tynset. Møtet har en varighet på 3 
og en halv time, hvor de siste 30 minuttene er en felles bespisning. I tillegg er det tenkt å gjennomføre et 
heldags fagseminar hvert år. Ungdomskoordinatorer er også invitert med på disse møtene. Nord-Østerdal 
har vært en pioner med det regionale ungdomsrådet og er unik i så måte i Innlandet. IPRNØ har 
budsjettert med kr. 23.500,- til regionalt ungdomsråd i 2025. Budsjettet er tenkt å dekke møtekostnader 
og innleie av eksterne til foredrag på seminar. 

Saksvurdering: 
I følge IPRNØ sin strategiske plan skal ungdomsmedvirkning og ungt entreprenørskap kjennetegne 
regionen. Ungdommen skal involveres aktivt i utvikling av regionen gjennom det frivillige samarbeidet i 
det regionale ungdomsrådet og ungdomsrådene i kommunene. IPRNØ skal legge til rette for 
ungdomsmedvirkning gjennom å være sekretariat i det regionale Ungdomsrådet i Nord-Østerdal. 
Avhengig av aktivitet i det regionale ungdomsrådet, så påbeløper møtegodtgjørelser. Man ser at dette 
samlet kan komme opp eksempelvis i 100.000,- kr. Dersom IPRNØ skal dekke kostnaden, må dette tas 
opp i revidert budsjett. 
 
 



Innstilling: 
1. Møtegodtgjørelse for representanter fra egne kommuner dekkes av kommunene selv. 
2. Transportkostnader dekkes av IPRNØ. 

 
Behandling: 
Innstillingen enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 

1. Møtegodtgjørelse for representanter fra egne kommuner dekkes av kommunene selv. 
2. Transportkostnader dekkes av IPRNØ. 

 
 
Sak 21/2025: Regional nærings- og energistrategi 
 
Saksopplysninger 
Orientering om arbeidet med regional nærings- og energistrategi som er gjort så langt og drøfte 
problemstillinger som er kommet frem i prosjektet. Hva skal til for at denne strategien skal bli vedtatt i 
alle seks kommunene? For eksempel ambisjonsnivå, form og konkretisering, politisk vilje og mulige 
satsningsområder. 

Hanne Maageng Olsen innleder til drøfting. 

Saksvurdering: 
Målet med arbeidet er å få utarbeidet er regional strategi som ikke er å oppfatte som en juridisk 
forpliktende plan, men et strategisk styringsverktøy som regionen samlet og kommunene hver for seg 
stiller seg bak og legger til grunn i sitt videre arbeide. For å legge til rette for å få til det er det naturlig at 
IPRNØ som prosjekteier samlet drøfter innspill til hvordan en skal få til dette. For eksempel; 

• Hva skal til for at denne strategien skal bli vedtatt i alle seks kommunene? 

• Hva er mener vi er ambisjonsnivå, og da form og konkretisering, politisk vilje og mulige 
satsningsområder? 

Innstilling: 
IPRNØ gir følgende innspill til det videre arbeidet for å sikre å få til en regional næring- og energistrategi 
som regionen samlet og kommunene hver for seg stiller seg bak og legger til grunn i sitt videre arbeide: 

• ...... 

• .. 
 
Behandling: 
Hanne Maageng Olsen innledet til debatten. Benyttet er presentasjon vedlagt protokollen. 
 
Omforent forslag til innspill; 
Energi løftes opp som et eget hovedkapittel i strategien. 
 
Omforent forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
Vedtak: 
IPRNØ gir følgende innspill til det videre arbeidet for å sikre å få til en regional næring- og energistrategi 
som regionen samlet og kommunene hver for seg stiller seg bak og legger til grunn i sitt videre arbeide: 

• Energi løftes opp som et eget hovedkapittel i strategien. 
 
 



Sak 22/2025: Interkommunalt friluftsråd 

Saksopplysninger 
Regionalt friluftsråd i Nord-Østerdal har vært diskutert i flere sammenhenger både kommunalt og 
interkommunalt. Ina Syversen fra Valdres Friluftsråd og Kjersti Rønning fra Innlandet fylkeskommune 
orienterte IPRNØ i oktober 2022, om mulighetene med et felles friluftsråd. Den 5. oktober 2022 ble sak 
55/2022 vedtatt: «Involverte i kommunenes administrasjoner og frivillig sektor samordner seg og møtes, 
for å se om dette kan være aktuelt for regionen». I november 2022 fikk kommunene Alvdal, Tynset, Tolga 
og Os en oppfordring fra turlagene i sine kommuner om å etablere et interkommunalt friluftsråd. 
Kulturkontorene ble orientert, som videre orienterte Kommunedirektørforum 19.04.2023 om 
mulighetene med et felles friluftsråd for Nord-Østerdalen. 

Søknaden ble sendt inn 15.11.2024: «Kulturkontorene i Tynset, Alvdal, Rendalen, Folldal, Tolga og Os 
anbefaler at Kommunedirektørforum fremmer saken for IPRNØ med følgende innstilling: Det nedsettes ei 
prosjektgruppe bestående av medlemmer fra Tynset, Alvdal, Rendalen, Folldal, Tolga og Os, med 
prosjektleder fra IPRNØ. Prosjektgruppa gis i mandat å kartlegge status og utfordringer i kommunene, 
vurdere organisering, definere arbeidsoppgaver, stillingsomfang og finansiering. IPRNØ utgjør 
styringsgruppa for forprosjektet. Forprosjektet dokumenteres i en egen rapport levert styringsgruppa 
innen 1. desember 2025». 
 
Astrid Holøien jobber som idrett- og kulturkonsulent i Tynset kommune. Hun har rollen som 
prosjektkoordinator og vil presentere prosjektet i møtet. 

Prosjektbeskrivelsen ettersendes på epost, før møtet 27. februar 2025. 

Saksvurdering: 
Innlandet fylkeskommune vedtok 11.12.2025 å gi et tilskudd på kr. 450.000,- til IPRNØ for å gjennomføre 
et forprosjekt med tanke på etablering av et interkommunalt Friluftsråd i Nord-Østerdal. 
I handlingsplan for IPRNØ 2024-2026 står det følgende: «IPRNØ skal legge FNs bærekraftmål til grunn i et 
bærekraftig regionalt samfunn». Friluftsrådets Landsforbund påpeker at friluftsliv betyr mye for å nå 
bærekraftsmålene og at et friluftsråd er et verktøy for å nå målene. 

Innstilling: 
1. IPRNØ vedtar prosjektbeskrivelsen. 
2. Arbeidet med prosjektet gjennomføres i henhold til beskrivelsen. 

 
 

Behandling: 
Astrid Holøien presenterte prosjektbeskrivelsen i møtet. Presentasjonen sammen med 
prosjektbeskrivelsen er vedlagt protokollen. 
 
Innstillingen enstemmig vedtatt. 

 
 

Vedtak: 
1. IPRNØ vedtar prosjektbeskrivelsen. 
2. Arbeidet med prosjektet gjennomføres i henhold til beskrivelsen. 

 
 
 
 
 



Sak 23/2025: Diverse orienteringer 

• Hematt 2025 
o Påmelding så langt på nivå med tidligere år. 

• Informasjon fra fylkeskommunen innenfor samfunnsutvikling: 
o Regional plan for nettinfrastruktur i Innlandet. Det jobbes med oppstart og planprogram. 

Mål om ferdig planprogram til høsten. Mål ferdig plan vår 2027. Det kommer nærmere 
informasjon om dette arbeidet i neste IPRNØ. 

o Det jobbes med nye handlingsprogram for de 3 regionale planene som foreligger. 
o Tilskuddsordningen for lokal samfunnsutvikling videreføres. Budsjett er 5 millioner i 2025. 

Kan omsøkes frå kommunes i gruppe 5 og 6. 
o Kollektivtjenester – prisvekst skal ikkje gå utover busstilbudet. 
o Tilskudd til kunst og kultur. Kulturaktivitet for barn og ungdom, Kunstnerresidenser, 

Stimuleringsordning for UKM. 
o Reiselivsstrategi for Innlandet 2025-2030, kommer på høring nå. Mål vedtatt i fylkestinget 

før sommeren.  
Benyttet presentasjon er vedlagt protokollen. 

 
 

 
Sak 24/2025: Eventuelt 
 
 

Med vennlig hilsen 
Mona Murud, regionrådsleder 
Per Arne Aaen, stedfortreder for daglig leder 


